



Les paroisses – d'Astorville - Bonfield - Corbeil – Parishes

«On unceded land of the Algonquin Nation»

Paroisse St-Thomas d'Aquin Parish / Paroisse Ste-Bernadette Parish

Paroisse Sacré-Cœur de Jésus / Sacred Heart of Jesus Parish

1994 Corbeil Rd. Corbeil ON P0H 1K0 / TEL: 705-482-7999 Courriel/Email: abcparishes@gmail.com

Les heures de bureau: mardi et jeudi, 10h00 à 15h00 Office hours: Tues & Thurs. 10am - 3pm

Internet : nosparoissesabc.com Website : ourabcparishes.com

Our bulletin is posted every Saturday at 8am on Facebook. Follow us at Paroisses A-B-C Parishes

Curé/Administrator : Rev. Cyril Okebanama, S.M.M.M.

Paroisse Ste-Anne Parish - 241 Second Street, Box 160, Mattawa ON P0H 1V0 TEL: 705-744-5391

courriel/email: stannemattawa@gmail.com



Dimanche 9 mars 2025 // Sunday, March 9, 2025

1^e dimanche du Carême / 1st Sunday of Lent

Calendrier liturgique / Liturgical Schedule

ETTE SEMAINE :

Fête/Celebration

Intentions de messe/Mass Intentions

ETTE SEMAINE :	Fête/Celebration	Intentions de messe/Mass Intentions
Samedi 8 mars Lecteur/Reader: Denise Point	16h30 Corbeil FR / EN	1 ^e dimanche du Carême 1 st Sunday of Lent
Dimanche 9 mars	8h30 Bonfield FR / EN	† Mona Rochefort par/by la famille Rochefort
Dimanche 9 mars	10h30 Mattawa FR / EN	† Colette Duchesne par/by Antonine Martin

LA SEMAINE PROCHAINE:

Samedi 15 mars Lecteur/Reader: Lil Bottigoni	16h30 Corbeil EN / FR	2 ^e dimanche du Carême 2 nd Sunday of Lent	† David Giroux par/by Daniel et Rollande Giroux
Dimanche 16 mars	8h30 Bonfield EN / FR		† Phillippine Comé par/by Louis Comé
Dimanche 16 mars	10h30 Mattawa EN / FR		

LA SEMAINE DERNIÈRE : LAST WEEK (1-2 mars) :	La Participation Attendance	Offrandes / Offerings	Fonds de réparation et d'entretien Repair & Maintenance Fund
Sacrée-Cœur de Jésus (Corbeil)	51	\$805.00	\$120.00
St-Thomas d'Aquin (Astorville)	-	\$170.00	\$125.00
Ste-Bernadette (Bonfield)	45	\$831.90	\$250.00



JUBILEE 2025 Official site of the Jubilee <https://www.iubilaeum2025.va/en.html>

Calendar of Major Events: pembrokediocese.com/jubilee-2025/

Pilgrims of Hope: The Jubilee Indulgence in the Diocese of Pembroke
Pèlerins de l'espoir: l'indulgence jubilaire dans le diocèse de Pembroke

Ste-Anne Parish, Mattawa – Tuesday, March 25, 2025

Ste Anne Parish in Mattawa is the designated church for the Jubilee Indulgence on Tuesday, 25 March, 2025, the Solemnity of the Annunciation of the Lord. Mass will be offered at 10:00am followed by Exposition of the Blessed Sacrament all day, concluding with Benediction at 4:00pm. Confessions will be available from 11:00am-12 noon and from 3:00pm-4:00pm. Please see <https://pembrokediocese.com/article/jubilee-2025-indulgence-en/> for more information about the graces of the Jubilee Indulgence.

La paroisse Sainte-Anne de Mattawa est l'église désignée pour l'indulgence jubilaire du mardi 25 mars 2025, solennité de l'Annonciation du Seigneur. La messe sera célébrée à 10 h, suivie de l'exposition du Saint-Sacrement toute la journée, qui se terminera par la bénédiction à 16 h. Les confessions seront offertes de 11h00 à 12h00 et de 15h00 à 16h00. Pour plus d'informations sur les grâces de l'Indulgence du Jubilé, veuillez consulter le site <https://pembrokediocese.com/fr/article/jubilee-2025-indulgence-fr/>.





Notes from Fr. Cyril – Notes du Père Cyril

Dear brothers and sisters in Christ: I would like us to meditate on the following all through this Lenten period, a period of prayer, fasting and almsgiving :

- (1) Repent and believe in the good news.
- (2) You are dust and unto dust you shall return
- (3) One with God is with majority.
- (4) True fasting, an advice from God through Isaiah in Isaiah chapter 58 verses 6 to 8. He says: “Is not this the kind of fasting I have chosen: to loose the chains of injustice and untie the cords of the yoke, to set the oppressed free and break every yoke? Is it not to share your food with the hungry and to provide the poor wanderer with shelter, when you see the naked, to clothe them, and not to turn away from your own flesh and blood?”
- (5) An advice also from Pope Francis: fast from hurting words and say kind words; fast from sadness and be filled with gratitude; fast from anger and be filled with patience; fast from pessimism and be filled with hope; fast from worries and have trust with God; fast from complaints, contemplate simplicity; fast from pressures and be prayerful; fast from bitterness, fill your heart with joy; fast from selfishness and be compassionate; fast from grudges and be reconciled; fast from words, be silent and listen.

May God help us in our spiritual journey with him this lent and let to be near Him always be our happiness through Christ our Lord, Amen

Chers frères et sœurs en Christ : *J'aimerais que nous méditions sur ce qui suit tout au long de ce temps de Carême, temps de prière, de jeûne et d'aumône :*

- (1) *Repentez-vous et croyez à la bonne nouvelle.*
- (2) *Vous êtes poussière et vous retournerez à la poussière.*
- (3) *Un avec Dieu est avec la majorité.*
- (4) *Le vrai jeûne, un conseil de Dieu par l'intermédiaire d'Isaïe dans Isaïe chapitre 58 versets 6 à 8. Il dit : « Voici le jeûne auquel je prends plaisir: détache les chaînes de la méchanceté, dénoue les liens de la servitude, renvoie libres les opprimés, et que l'on rompe toute espèce de joug; partage ton pain avec celui qui a faim, et fais entrer dans ta maison les malheureux sans asile; si tu vois un homme nu, couvre-le, et ne te détourne pas de ton semblable.*
- (5) *Un conseil également du pape François : jeûne des paroles blessantes et dis des paroles gentilles ; jeûne de la tristesse et sois rempli de gratitude ; jeûne de la colère et sois patient ; jeûne du pessimisme et sois rempli d'espérance ; jeûne des soucis et aie confiance en Dieu ; jeûne des plaintes, contemple la simplicité ; jeûne des pressions et sois priant ; jeûne de l'amertume, remplis ton cœur de joie ; jeûne de l'égoïsme et sois compatissant ; jeûne des rancunes et sois réconcilié ; jeûne des paroles, sois silencieux et écoute.*

Que Dieu nous aide dans notre cheminement spirituel avec lui pendant ce carême et que d'être toujours près de lui soit notre bonheur par le Christ notre Seigneur, Amen.

ABC Parishes LENTEN RETREAT: « How to Lent »



Sacred Heart of Jesus Church / Église du Sacré-Cœur de Jésus

Tuesday evenings / Le mardi soir

March 18, 25, April 1 and 8 / 18, 25 mars, 1 et 8 avril

6:30pm to 7:30pm / 18 h 30 à 19 h 30

Each evening we will pray the Stations of the Cross followed by a presentation of the FORMED video series « How to Lent ».

Chaque soir, nous prierons le chemin de croix, suivi d'une présentation de la série de vidéos FORMED « How to Lent »

Facilitator / facilitateur: Viviane Shank

All are welcome! / Tous sont les bienvenus!

Income Tax Receipts

Income tax receipts for 2024 are now available for pick-up at the entrances of Sacred Heart and St. Bernadette. If there are any questions, please contact the office at (705) 482-7999. Thank you everyone for your generosity and for supporting the needs of our parish communities.

Reçus d'impôt sur le revenu

Les reçus d'impôt sur le revenu pour 2024 sont maintenant disponibles à l'entrée de Sacré-Cœur et de Sainte-Bernadette. Si vous avez des questions, veuillez contacter le bureau au (705) 482-7999. Merci à tous pour votre générosité et pour votre soutien aux besoins de nos communautés paroissiales.